

臺大校內課程諮詢 與輔導資源

2023/11/27





課業學習諮詢

臺大教學發展中心

1. **基礎學科學習諮詢**：基礎學科學習諮詢提供 **微積分、普通物理、統計學、普通化學** 四個共同基礎科目之諮詢，每日有不同小老師於 **綜合教學館1F** 的學習開放空間駐點服務。同學可上網預約諮詢時段，若時段已滿也可現場預約。
2. **專業學科學習諮詢**：專業學科學習諮詢由各學系針對系上部分課程提供輔導。每個學期開設學系、科目不同，依臺大學習諮詢網上公告為準。學生預約方式及相關科目問題請洽各系系辦。
3. **個案學習諮詢**：個案學習諮詢由同學導師向教發中心提出申請後辦理，主要針對前一學期成績預警學生(成績達 1/2 或 1/3 不及格之學生)、國際生、體優生與其他特殊需求學生加強課業學習。有需要的同學可主動聯繫導師，將由導師依學生需求客製一對一輔導計畫、招聘小老師提供課業輔導。



其他學習資源

1. [教務處教學發展中心與數位學習中心](#) : 提供線上預約學習諮詢。
2. [臺大開放式課程 \(NTU OpenCourseWare\)](#) : 提供不同領域之線上課程, 包含微積分、普通物理、普通化學等科目。
3. [臺大大規模開放式線上課程 \(NTU MOOC x Coursera\)](#) : 提供不同領域之線上課程, 包含微積分、普通物理、普通化學等科目。
4. [臺大語文中心\(華語研習班\)](#)



其他學習資源

5. [臺大學習規劃辦公室](#)：幫助學生開展對於學習的想像與尋找合適的實踐途徑。
6. [臺大數學系微積分統一教學網](#)：有微積分歷屆試題以及預習教學影片。
7. [國際事務處華語課程](#)：臺大為國際學生(學位生/非學位生)開設各項華語課，分為一般華語課，實用華語課以及應用華語課。



學輔與心理輔導資源

1. [學務處學輔中心](#)：提供學輔資源及支持。
2. 若您有心理方面的困擾，希望尋求專業心理諮商師的協助，可利用 [學務處心輔中心 \(NTU Student Counseling Center\) 網頁](#) 之初診 [預約系統 \(Online Booking System\)](#) 預約面談。
3. 若您或您的好友處於緊急狀態，可於週一至週五 8:30-17:30 親自至心輔中心求助，或電話聯繫：3366-2181#11；

若情況非常緊急，請您撥打 02-3366-9119 (校安中心專線 Student Safety Center 24-hrs Emergency Call) 或 02-3366-9110 (駐警隊 Police in 24-hrs Emergency Call) 或 119。此外，亦可尋求您的系所導師及助教協助。



National Taiwan University Learning and Course Resources

2023/11/27



Academic Learning Consultation

Center for Teaching and Learning Development and Digital Learning Center

1. [\[Basic Subject Learning Consultation\]](#): Basic subject learning consultation covers **Calculus, General Physics, Statistics, and General Chemistry**.

Daily services are available with different teaching assistants stationed at the open learning space on **the 1st floor of the Zonghe Lecture Building**. Students can reserve consultation time slots online, and on-site reservations are also accepted.

2. [\[Professional Subject Learning Consultation\]](#): Professional subject learning consultation is offered by various departments for specific courses. The schedule for each semester is subject to the online announcements on the NTU Learning Consultation website. For reservation methods and inquiries regarding specific subjects, please contact the respective department's office.
3. [\[Individualized Learning Consultation\]](#): Individualized learning consultation is initiated by student mentors who apply to the Teaching Development Center. It primarily focuses on students with academic warnings from the previous semester (those achieving half or one-third of passing grades), international students, physically gifted students, and other students with special needs. Students in need can proactively contact their mentors, who will customize a one-on-one tutoring plan and recruit teaching assistants for academic support.



Other Learning Resources

1. [Center for Teaching and Learning Development and Digital Learning Center](#) : Offering Online Appointment for Learning Consultation
2. [NTU OpenCourseWare](#) : Offering online courses in various fields, including Calculus, General Physics, General Chemistry, and more.
3. [NTU Massive Open Online Courses \(MOOC\) on Coursera](#) : Offering online courses in various fields, including Calculus, General Physics, General Chemistry, and more.
4. [NTU Language Center \(Chinese Language Workshops\)](#)



Other Learning Resources

5. [NTU Learning Planning Office](#) : Assisting students in exploring their imaginations about learning and finding appropriate practical pathways.
6. [NTU Department of Mathematics Calculus Teaching Website](#) : Provides past calculus exam papers and preview instructional videos.
7. [Office of International Affairs Chinese Language Courses](#) : NTU offers enrolled International Students (Degree and Non-Degree Students) Chinese Courses with credits. The courses include the General Chinese Course, Enhancing Chinese Course and Applied Chinese Course.



Psychological Counseling Resources

1. [Student Counseling Center](#) : Offering academic support resources and assistance.
2. If you are facing psychological challenges and seek professional counseling, you can utilize the [NTU Student Counseling Center's](#) online [booking system](#) for initial consultations.
3. In case of emergencies during weekdays from 8:30 am to 5:30 pm, you can visit the Counseling Center in person or contact them at 3366-2181#11.

For extremely urgent situations, please call 02-3366-9119 (Student Safety Center 24-hrs Emergency Call) or 02-3366-9110 (Police in 24-hr Emergency Call) or 119. Additionally, seek assistance from your department's mentor and teaching assistants.